
 

 

10-dages forespørgsel om Relationel Velfærd med besvarelse fra Magistratsafdeling for Sociale Forhold og 

Beskæftigelse 

 

I forbindelse med Budget 2023 vil man i det kommende år investere i relationel velfærd, som på sigt vil kvaliteten på 

børne, handicap og specialområdet. Radikale Venstre tror på at det potentiale relationel velfærd rummer, hvor vi griber 

de mest udsatte i vores samfund. Vi tror på, at vi i fællesskabet og relationerne sammen kan arbejde for, at alle 

inkluderes i samfundet.  

 

Radikale Venstre er derfor nysgerrig på at få besvaret nedenstående spørgsmål; 

 

1. Baggrund for at anvende relationel velfærd på social og specialområdet? 

2. Hvordan anvendes relationel velfærd i praksis i dag? Resultater af evt. evalueringer ønskes forelagt. 

3. Hvilke nye områder vil man bruge relationel velfærd som følge af budgetforlig 2023? 

4. Familiecentret har man gennem de sidste par år arbejdet videre med tiltag som ‘Tættere på familien’, som blev 

startet på det daværende Handicapcentret for Børn, samt ‘Relationel Familierådgivning’.  

Har der været prøvehandlinger på anvendelse af relationel velfærd siden vedtagelsen af budget 2023? Hvis ja, 

på hvilke områder har man udført prøvehandlinger på og ligger der evalueringer på prøvehandlingerne? 

5. I budgetteksten for budget 2023 står der følgende; ”En udrulning af relationel velfærd vil kunne bidrage til, at 

flere medarbejdere på børneområdet kan varetage den koordinerende, støttende og udviklende rolle for børn, 

unge og familier med særlige behov. at færre får behov for hjælp og støtte senere i livet ved at være bedre 

rustet til at håndtere problemstillinger selv - på kortere sigt på børne- og ungeområdet og på længere sigt på 

voksenområdet”.  

Her ønskes der redegørelse for hvilke planer der ligger for udrulning af dette? 

6. Er medarbejdere og faglige organisationer blevet inddraget i forbindelse med udrulning af dette? 

7. Anvendes eller er der planer for at relationel velfærd vil blive anvendt på specialområdet? Hvis ja, hvordan 

kvalitetssikres fagligheden og servicen for borgerne? 

8. Hvis der ligger planer for at udrulle yderligere jf. spg. 4, er Handicaprådet blevet inddraget i processen? 

 

Med venlig hilsen 

Mahad Yussuf, byrådsmedlem (RV) 

Medlem af Social- og Beskæftigelsesudvalget 


